
آزمون: دوست دارم به ایتالیا بروم، اما با زنیت قرارداد دارم

رابستهاند روسهادستسردار

]شهروند[ بحث انتقال سردار آزمون به لیگ ایتالیا از مدت ها قبل در رسانه ها 
بازتاب گسترده ای داشته است؛  باشگاه ناپولی ایتالیا که از آن به عنوان اصلی ترین 
مشتری سردار نام برده می شود، بنا به آنچه نشریات مطرح  ایتالیایی اعلام کردند، 
مذاکرات رسمی خود را با مدیران زنیت سنت پترزبورگ آغاز کرده تا بتواند مهاجم 
ایرانی را  به خدمت بگیرد اما تا این لحظه رضایت باشگاه روس جلب نشده است. 
ظاهرا در این خصوص مدیران زنیت  مبلغ بالایی را درخواست کردند که ناپولی 
همچنان به تخفیف گرفتن اعتقاد دارد و مدیران باشگاه سعی دارند در  مذاکرات 
رودررو رقم صدور رضایت نامه را پایین بیاورند. به همین دلیل این مذاکرات 
طولانی شده و حتی برخی  رسانه های روسیه خبر از احتمال به توافق نرسیدن 
دوطرف می دهند. در چنین شرایطی اما سردار آزمون همه  چیز را به باشگاه زنیت 
سپرده است. او که این روزها در قرنطینه است،  درباره احتمال حضور در کالچوی 
 ایتالیا این چنین گفت:  »من خودم خیلی چیزها را در رسانه ها می شنوم. اینکه 
پیش می رود یا متوقف می شود. این  کار من را سخت می کند. دوست ندارم به این 
اخبار پرداخته شود. الان با زنیت قرارداد دارم و تمام فکرم به زنیت  است و به 
جاهای دیگر نمی توانم فکر کنم. خودم دوست دارم بهترین اتفاق ها بیفتد.« 
سردار البته نمی تواند  علاقه اش را به رفتن به لیگ ایتالیا و بازی برای ناپولی کتمان 
کند: »هشت سال است که در لیگ روسیه هستم و  تجربه های خوبی دارم. من 
هم مثل همه بازیکن ها این چالش را دوست دارم. امیدوارم این چالش زودتر 
انجام  شود. با این حال من دو سال با زنیت قرارداد دارم و اگر بین باشگاه ها توافق 
ایجاد نشود، نمی توانم حرفی  بزنم.« درباره آزمون گفته می شود که پدرش مخالف 
جدایی او از فوتبال روسیه است؛ اودرباره این شایعه عجیب  تأکید کرد: »این حرف 
ها گمانه زنی است. پدر من می گوید حرف اول و آخر را خودت بزن. من الان 26سالم 
 است. مشورت می گیرم ولی تصمیم آخر در فوتبال به عهده خودم است. به زنیت 

آمدن هم کار خودم بود.« 

ایران  فوتبال  برای  بلاتکلیفی  ویروسِ  ]شهروند[ 
کشنده تر از ویروس کروناست. در شرایطی که ستاد ملی 
مبارزه با کرونا مجوز شروع تمرینات تیم ها را اعلام کرد، هنوز 
هفته اول تمرینات به پایان نرسیده جنجال و بهانه گیری 
شروع شد. تا به اینجای کار جواب تست کرونای 19 نفر در 
بین تمام باشگاه ها مثبت و همین مسأله باعث ایجاد 
مشکلاتی اساسی شده است. افرادی را که خارج از فوتبال 
به کرونا مبتلا شده اند، مدیران باشگاه ها به تمرینات و 
فوتبال نسبت می دهند. با این سناریو و با توجه به موج دوم 
کرونا در پاییز، فوتبال را در کشور باید به صورت کامل تعطیل 
کرد که این اتفاق شدنی نیست. ولی آن چیزی که باعث بالا 
رفتن صدای اعتراض ها شده، همین بلاتکلیفی ناشی از 
سرنوشت لیگ برتر امسال است.  اما جزئیات حواشی 

روزهای اخیر چه بود؟

ین تیم لیگ برتر غ کار تر ، شلو تراکتور
تراکتور یکی از باشگاه هایی است که از مدت ها قبل 
به صراحت اعلام کرده مخالف ادامه برگزاری مسابقات 
لیگ است. آنها ابتدا گفته بودند مسابقات باید بدون 
تعیین قهرمان به پایان برسد، ولی وقتی متوجه شدند 
اراده مسئولان بر برگزاری لیگ بوده، ناگهان تغییر موضع 
دادند و با پایان لیگ و اعلام قهرمانی پرسپولیس مخالفتی 
نکردند. درباره داستان تست کرونا هم سه روز قبل ایوب 
ذوالفقاری، سرپرست این باشگاه در مصاحبه ای اعلام 
کرد نتایج تمام تست ها منفی بوده است، اما به یک باره 
باشگاه اعلام کرد که چهار نفر از این تیم کرونا گرفته اند. 
به دنبال این اتفاق در نخستین تمرین تیم بعد از پایان 
قرنطینه در روز یکشنبه یکی از بازیکنان غش می کند و با 
گرفتن تست مشخص می شود که به کرونا مبتلا شده 
تمرینات  تعطیلی  باعث  که  حیرت انگیز  اتفاقی  است. 
در  هم  تیم  این  سرمربی  الهامی،  ساکت  شد.  تراکتور 
مصاحبه ای اعلام کرد: »مشکل مشکوک  بودن کرونای 
برخی بازیکنان یک طرف قرار دارد، اما موضوع دیگری که با 
آن مواجه هستیم این است که تمام بازیکنان ما می ترسند 

سر تمرین حاضر شوند.«

، پرسپولیس و سایپا بحران عجیب در گل گهر
اتفاق تاسف بار و ناراحت کننده ای که جامعه فوتبال را 
با نگرانی بزرگی روبه رو کرد، مثبت اعلام شدن تست 10 نفر از 
اعضای تیم گل گهر سیرجان بود. طبق اخبار منتشرشده 
در رسانه ها تست 6بازیکن، دو عضو کادرفنی، سرپرست 
و آشپز تیم مثبت بوده است، به هر صورت بازیکنان فعلا 
اجازه تمرین کردن نخواهند داشت و با توجه به تعطیلی 
طولانی مدت اخیر، بدون  انجام تمرینات آماده سازی حتی در 
صورت بهبودی کامل نمی توانند به زمین بروند. همچنین 
سایپا،  از  بازیکن  یک  منتشرشده  گزارش های  براساس 
دو نفر از اعضای کادر تدارکات پرسپولیس و دو بازیکن 
سپاهان )بهبود پیدا کرده اند( نتایج تست شان مثبت اعلام 
شده است. بسیاری از تیم ها هم مثل ذوب آهن، فولاد 
خوزستان،  پیکان،  نساجی قائم شهر و استقلال رسما اعلام 
آزمایشی  هیچ  جواب  گرفته شده  تست های  در  کرده اند 

مثبت نبوده است.

پروتکل بهداشتی چه می گوید؟
با توجه به پروتکل بهداشتی نوشته شده برای ازسرگیری 
لیگ برتر ابهامات زیادی برای بعضی تیم ها به ویژه گل گهر 
وجود دارد. در قوانین آمده است: »درصورت وجود بیش از 
پنج نفر با علایم مثبت یا مثبت شدن تست های تشخیصی 
بهبود  زمان  تا  مربوطه  تیم  فعالیت  فرد،  ابتلای  مبنی بر 
مبتلایان و کسب گواهی سلامت معلق خواهد شد.« حالا 
با در نظر گرفتن آمار اعلام شده گل گهر باید دید مسئولان 
چه تصمیمی درباره آنها اتخاذ خواهند کرد. البته فراموش 
نکنیم که قوانین نگارش شده مربوط به پروتکل برگزاری 
مسابقات است، نه روزهای تمرین و ممکن است در یک 

ماه آینده بسیاری از این نفرات حال شان بهتر شود.

کرونا به لیگ یک هم رسید
ماجرای بسیار مهمی که جامعه فوتبال نباید از کنار 
آن به راحتی عبور کند این است که مسابقات باشگاهی 
فوتبال ایران فقط مربوط به لیگ برتر نیست و بحران کرونا 
مسابقات سایر لیگ ها را هم تحت الشعاع خود قرار داده 
است. به طور مثال مسابقات لیگ یک نیز اهمیت بسیار 
بالایی دارد که به همین ترتیب بدون تردید جواب آزمایش 
کرونای بازیکنان و مربیان شاغل در این لیگ هم می تواند 
حسابی خبرساز باشد و مشکلاتی را به وجود بیاورد. اخیرا 
هم مسئولان باشگاه هوادار که رضا عنایتی سرمربیگری 
این تیم را برعهده دارد، به صورت رسمی اعلام کردند که 
با  است.  شده  مثبت  بازیکن شان  سه  کرونای  تست 
است  ممکن  آمار  این  تیم ها  سایر  تست  جواب  اعلام 
نگران کننده تر از این هم بشود، پس بلاتکلیفی در لیگ یک 

و سایر لیگ ها هم وجود دارد.

واکنش سازمان لیگ چیست؟
مدیران سازمان لیگ و ستاد ملی مبارزه با کرونا در ورزش 
به صراحت به باشگاه ها اعلام کرده اند تنها در صورت صدور 
مجوز جداگانه بعد از مشخص شدن جواب تست کرونا 
تیم ها می توانند تمرینات گروهی خود را با رعایت پروتکل 
بهداشتی شروع کند. به این ترتیب باید دید باشگاه هایی که 
تمرینات خود را شروع کرده اند، این قانون را رعایت کرده  اند یا 
خیر. یک منبع آگاه در سازمان لیگ در این باره به »شهروند« 
می گوید: »بعضی از باشگاه ها هنوز تست کرونا از بازیکنان و 
نفرات خود نگرفته  اند و برخی  تست گرفته اند و بدون گرفتن 
مجوز کتبی تمرینات را شروع کرده اند. همه این موارد را با 
دقت بررسی می کنیم و اگر باشگاهی مرتکب تخلف درباره 

پروتکل ها شده باشد، با جریمه سنگین مواجه می شود.«

 سازمان لیگ 
به کرونا گرفتن فوتبالیست ها شک دارد!

با در نظر گرفتن این فضای پر از نگرانی و التهاب و صد 
البته بلاتکلیفی دوباره برگزاری لیگ برتر تحت تأثیر ویروس 
کرونا قرار گرفته  است. در چنین شرایطی یکی از مدیران ارشد 
سازمان لیگ که تمایلی به افشای نامش نداشت، درباره 
اتفاقات روزهای اخیر صحبت های مهمی را در گفت وگو با 
»شهروند« انجام داد و تأکیدکرد: »به علت اهمیت موضوع 
درحال دریافت گزارش های مختلف از شهرهای فوتبالی 
و وضع باشگاه ها هستیم. ملاک برای ما گزارش مکتوب 
و رسمی است که برای سازمان لیگ ارسال شود. مسأله 
آن  مهمی که باشگاه های عزیز و جامعه فوتبال باید به 
توجه داشته باشند این است که برای ما اعتبار نتایج تست 
و صحت و سقم آن خیلی مهم است و حتما با هماهنگی 
ستاد ملی مبارزه با کرونا و فدراسیون پزشکی ورزشی تمام 
تست های گرفته شده از بازیکنان را بررسی خواهیم کرد. ما 
به باشگاه ها گفته ایم با انجام برخی دستورالعمل ها باید 
اقدام به گرفتن تست از بازیکنان بکنند، تست را هم باید 
در مراکز مورد تأیید وزارت بهداشت انجام داده باشند و 
گزارش جزئیات کامل آن را برای ما ارسال کنند. به هر صورت 
ما مخالف ملتهب کردن فضا برای جهت گیری های خاص 
هستیم و اگر تخلفی مشاهده کنیم یا تست کرونای برخی 
از تیم ها قانونی نباشد، دوباره آنها را مجبور به گرفتن تست 
در محل مورد تأیید وزارت بهداشت زیر نظر ناظر سازمان 
لیگ می کنیم. به همین ترتیب بررسی های دقیق روی این 

موضوع مهم را از روز سه شنبه انجام خواهیم داد.«

جنگ جدید در راه است
مدیران سازمان لیگ فعلا هیچ تصمیم و فکری برای 
تعطیل کردن مسابقات لیگ برتر ندارند. تصمیم آنها به 
گزارش های  اگر  اما  است،  مسابقات  رساندن  پایان 
نگران کننده درباره وضع حاد برخی  تیم ها صحت داشته 
باشد و آمار مبتلایان تا زمان شروع مسابقات بیشتر شود،  
آن وقت تصمیم نهایی را درباره سرنوشت لیگ های مختلف 
می گیرند، به این صورت که در لیگ برتر تیم قهرمان، تیم های 
سقوط کننده و تیم هایی که سهمیه آسیایی می گیرند، طبق 
جدول معرفی می شوند. تیم های سقوط کننده و قهرمان 
تمام لیگ های دیگر نیز براساس جدول مشخص خواهند 
شد. این خبر را چند نفر از مدیران رده بالای سازمان لیگ 
تأیید کردند. این تصمیم ممکن است جنگ جدیدی بین 
باشگاه ها در فوتبال ایران ایجاد کند و قطعا هر کسی که از 

این تصمیم ضرر کند، با آن مخالفت خواهد کرد.
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سازمان لیگ به کرونا گرفتن فوتبالیست ها شک دارد

ح های اقتصادی سرخابی ها شکست می خورد؟ چرا طر
از تأسیس دانشگاه و تولید نوشابه انرژی زا تا افتتاح رستوران و فست فود زنجیره ای

گزارش »شهروند« از بحران جدیدی که با مثبت شدن تست اعضای برخی تیم ها به وجود آمده است

احتمال برگزاری 
 فوتبال انگلیس 
در زمین بی طرف

روزنامه انگلیسی دیلی میل 
اعلام کرد گزینه برگزاری بخشی 

از مسابقات لیگ برتر انگلیس 
در ورزشگاه های  بی طرف بار 

دیگر قوت گرفته است. بر این 
اساس، ممکن است از زمان 

شروع مجدد لیگ برتر، 
تعدادی از  مسابقات در 

ورزشگاه های خانگی تیم ها و 
تعدادی از مسابقات در 

استادیوم های بی طرف برگزار 
شود. در جلسه مهم  و 

تعیین کننده 20 باشگاه لیگ 
برتری که این هفته پنجشنبه 
برگزار می شود تا درباره شروع 

مجدد این فصل  تصمیم گیری 
کنند یکی از موارد مهم 

تصمیم گیری پیشنهاد 
برگزاری بخشی از بازی ها در 

استادیوم های خانگی  تیم ها و 
بخشی دیگر از بازی ها در 

ورزشگاه های بی طرف خواهد 
بود. در جلسه مهم پنجشنبه 
علاوه بر این، قرار  است درباره 

تاریخ شروع مجدد لیگ، 
فهرست مسابقات و مسائلی 
از این دست هم تصمیم گیری 

شود. توافق نهایی  با 
پخش کنندگان تلویزیونی 

مسابقات هم در این جلسه 
 مورد بحث قرار خواهد

 گرفت. 

 ستاره والیبال ایران
 در سرزمین تزارها

سیدمحمد موسوی که بعد از 
سال ها درخشش در تیم ملی 

ایران بالاخره سال گذشته 
تصمیم گرفت لژیونر شود،  در 

ترکیب تیم اولشتین 
لهستان عملکرد 

فوق العاده ای داشت. این 
بازیکن سرعتی والیبال ایران 

که به عنوان  برترین مدافع 
روی تور پلاس لیگا معرفی 

شد، بعد از بازگشت به ایران، 
در باشگاه سایپا حاضر شد و 

در جلسه ای  با مصطفی 
کارخانه برای حضور دوباره در 

لیگ برتر ایران شرکت کرد، اما 
به نظر می رسد موسوی 

تمایل به ادامه  حضورش در 
ج از لیگ ایران دارد.  خار

سیدمحمد موسوی 
پیشنهاد جدی  از تیم 

»کوزباس کمروو« روسیه 
 دریافت کرده و از طریق 

ایجنت خود مذاکرات را خیلی 
جدی با این تیم پیش برده 

است. کمروو که در فصل 
اخیر  لیگ روسیه در رده سوم 
تا پایان دور گروهی قرار گرفته 

بود، در سال های اخیر جزو 
مدعیان سوپرلیگ روسیه به 

 شمار می رود. این تیم را 
وربوف، لیبروی سابق 

تیم ملی روسیه هدایت 
می کند . ایوان زایتسف، 

ح  ایتالیایی هم با  بازیکن مطر
تیم کمروو قرارداد امضا کرده 
و موسوی در صورت توافق با 

 این تیم روسی با زایتسف
 هم تیمی  خواهد شد. 

 ]شهروند[ وعده مدیرعامل باشگاه استقلال برای افتتاح رستوران های زنجیره ای این 
باشگاه شاید برای برخی  تازگی داشته باشد، اما با نگاهی به گذشته متوجه می شویم که در 
چند مقطع مدیران عامل باشگاه های سرخابی  پایتخت چنین طرح هایی داشتند و حتی تا 

مرحله ای آنها را پیش بردند، اما درنهایت اکثر آنها بی سرانجام مانده  است.  

رستوران استقلال مثل پرسپولیس؟
احمد سعادتمند که در یک برنامه تلویزیونی حاضر شده بود، اعلام کرد می خواهد برای 
درآمدزایی بیشتر باشگاه  اقدام به افتتاح رستوران های زنجیره ای در سراسر کشور کند. در 
نگاه نخست این طرح مناسب و هوشمندانه به نظر  می آید، اما آیا به درستی اجرا می شود؟ 
قبلا هم در دوره مدیرعاملی محمد رویانیان در پرسپولیس، باشگاه  سرخپوش پایتخت در 
پی اجرای چنین طرحی بود. حتی رویانیان در نشستی خبری از افتتاح چند شعبه در  تهران 
و شیراز خبر داد، اما دیگر هیچ وقت خبری از درآمدزایی باشگاه از طریق این رستوران ها به 

گوش نرسید.  

؟ از دانشگاه و هواپیمای پرسپولیس چه خبر
داد،  رخ  پرسپولیس  در  رویانیان  مدیریت  دوره  در  که  جدیدی  طرح های  دیگر  از 
افتتاح دانشگاه علمی-کاربردی این  باشگاه بود. این دانشگاه که تا چند سال دانشجو 
می پذیرفت و بر سر فعالیت هایش حرف و حدیث های زیادی  وجود داشت، مدتی به حالت 
تعلیق درآمد. از اواسط بهمن ماه بار دیگر در دوره مدیریت انصاری فرد اعلام شد  دانشگاه 

پرسپولیس دانشجوی جدید می پذیرد و کار خود را از سر می گیرد، اما این بار ویروس کرونا 
اجازه چنین  کاری را نداد. جدا از این موردی که شاید برای خیلی از علاقه مندان به پرسپولیس 
هم جالب باشد، سرنوشت  مبهم هواپیمای پرسپولیس است که در دوره رویانیان با 
همکاری بابک زنجانی و قشم ایر افتتاح شد و مدتی هم  فعالیت می کرد، اما دیگر خبری از آن 
نشد! جالب است که مدیرعامل وقت پرسپولیس وعده داده بود حتی آژانس  هواپیمایی 

پرسپولیس را هم راه اندازی می کند. 

نوشابه استقلال به بازار نرسید! 
در دوره مدیریت علی فتح الله زاده در استقلال، او تصمیم گرفت نوشابه انرژی زا به نام 
استقلال تولید کند و حتی  در نشستی از این نوشیدنی ها رونمایی کرد. این طرح درآمدزایی 
هم مثل دیگر طرح های تقریبا شکست خورده  سرخابی ها، سرانجام خاصی نداشت و حتی 
می توان گفت نوشابه استقلال به بازار هم نرسید. البته در پرسپولیس  هم طرح مشابهی 

اجرا شد و اتفاقا سرنوشت مشابهی داشت.  

ح های هزینه زا به جای درآمدزا طر
تاریخ نشان می دهد طرح های درآمدزایی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس خارج از 
محیط فوتبال، نتیجه ای جز  شکست در پی نداشت و دلیل بزرگ آن هم بی ثباتی در مدیریت 
و سلیقه ای برخورد کردن مدیران عامل این  باشگاه در یک دهه اخیر بوده است. حتی درباره 
شبکه های تلویزیونی اختصاصی دو باشگاه پرسپولیس و استقلال  هم که خیلی به دنبال 
درآمدزایی نبودند، چند بار سیاست ها تغییر کرده و تلویزیون سرخابی ها تعطیل و دوباره 
 بازگشایی شده است. دوره مدیریت محمد رویانیان در پرسپولیس و علی فتح الله زاده در 
استقلال اوج رونمایی از  طرح های جدید برای استفاده از بازار در درآمدزایی بود، اما زمان 
نشان داد نتیجه این اتفاقات چیزی جز به جا  گذاشتن بدهی های میلیاردی نبوده. شاید 
پرسپولیسی ها شانس آوردند که طرح های دیگر همچون فروشگاه های  زنجیره ای، شرکت 

بیمه و... که جزو برنامه های رویانیان بود، به مرحله راه اندازی نرسید.  

بازگشتفوتبالبهایرانباتجهیزاتبهداشتی!
بعد از حدود سه ماه تعطیلی، فوتبال در سراسر ایران جان دوباره ای گرفت. با 
مجوز ستاد مبارزه با کرونا، اکثر  تیم های لیگ برتری طی روزهای اخیر تمرینات خود را 
یحیی  از  داد.  گذشته  رخ  به  نسبت  متفاوت  شرایطی  با  که  اتفاقی  کردند؛  آغاز 
گل محمدی تا امیر قلعه نویی و بازیکنان بیشتر تیم ها با ماسک وارد زمین چمن 
می شوند و  تمرینات را با رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله اجتماعی برگزار 
می کنند. حتی مثبت شدن تست کرونای چند  بازیکن هم باعث نشد تمرین تیم ها 
از قرنطینه خانگی کلافه بودند، با انگیزه  متوقف شود و بازیکنان که حسابی 
 دوچندان پای به زمین چمن می گذارند. جالب است بدانید با وجود فرصت کم باقی 
مانده تا شروع دوباره لیگ  هنوز چند تیم تمرینات شان را آغاز نکردند؛ اتفاقی که قطعا 

به ضررشان تمام خواهد شد.  

خبرگرافی

یمه ســنگین می شود غ گفته باشد، جر  یکی از مدیران ارشــد فوتبال می گوید اگر باشــگاهی درو


